

ပုသိန်လိနဲနယုတင်,တင်မလိမဒီးအတင်မအိန်ထီနသီ (TUTOR LEARNING INITIATIVE) - တင်ဂွင်တင်ကျိလၢမိပင်တဖန်, ပုကွင်ထွဲ ကဟုကယာ်တင်တဖန်ဒီးဟံနဲဖိဖိတဖန်အဂီၢ်

တင်ဂွင်တင်ကျိတခါအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ်လၢမိပင်တဖန်,ပုကွင်ထွဲကဟုကယာ်တင်တဖန်ဒီးပုကွင်ထွဲလုၢ်ဒိန်ထီၣ်တင် တဖန်အဂီၢ်လၢအဘၣ်ဃးဒီး (Tutor Learning Initiative), လၢကဆိန်ထွဲကိဖိတဖန်လၢအဝဲသ့ၣ်အတင်မလိ လၢ 2021အပူၤန့ၣ်လီၤ.

2020 ကိုအနံၣ်မ့ၢ်မးနံၣ်လီၤဆီမးတနံၣ်ဒီးကဲမးတင်တၢတခါဒီးကိုအပူၤတၢကိးခါဒီးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘံးထီၣ်ရံ ယါကိုဖိတဖန်သ့ၣ်တ့ၢ်ဝဲအတင်ဆၢကတီၢ်လၢတင်မလိအကတီၢ် 2 ဒီး 3 တနံၣ်အံၤအဂီၢ်အါဒၣ်တင် တကွၢ်လၢ တင်မလိစိတင်လၢအယံၤဒီးဘံးထီၣ်ရံယါအကိုတဖန်ဒီးအဝဲသ့ၣ်အပူၤတၢတဖန်မၤတ့ၢ်လံတင်ထဲးဂံၢ်ထဲးဘါ လီၤဆီတခါလၢတင်ကဟုကယာ်တင်သိန်လိဒီးတင်မလိမဒီးဆူညါဆူပကိဖိတဖန်ဖဲတင်ဆၢကတီၢ်တခါအံၤအ ကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲတင်မလိအကတီၢ် 4 လဲၤတင်အခါ, ကိုလၢအအိန်လၢဘံးထီၣ်ရံယါတင်လီၢ်ဝဲဒၣ်ကွၢ်တင်လီၤလီၤလၢတင်က ဆိန်ထွဲကိဖိအနီၢ်သးတင်အိန်ဆူၣ်အိန်ချ့ဒီးတင်အိန်မုၢ်ဆိးပၤ,အမဲၣ်ညါတင်မၤစၢၤကိုဖိတဖန်လၢတင်ကမၤဘၣ် လီၢ်က့ၤအသးဒီးတင်က့ၤထီၣ်ကဒါကိုန့ၣ်လီၤ. သရၣ်သမၤတဖန်ပညိၣ်လီၤမၤတင်လၢတင်သမံသမိးက့ၤကိုဖိ အတင်မလိမဒီး,ယံၤလီၤဘျါလီၤနီၢ်တၢကအတင်မလိမဒီးအတင်လီၤဟိတဖန်ဒီးထံၣ်သ့ၣ်ညါကိုဖိတဖန်လၢ အလိၣ်ဘၣ်အါထီၣ်တင်ဆိန်ထွဲဆူညါလၢအဝဲသ့ၣ်အတင်မလိအဂီၢ်,ခီဖျိတင်သ့ၣ်ဒၣ်တီၤဒးပူၤတင်ကွၢ်ဟ့ၣ်ဒီး တင်သမံသမိးမၤကွၢ်တဖန်န့ၣ်လီၤ.

ပသ့ၣ်ညါဝဲဒၣ်လၢတင်မလိစိတင်လၢအယံၤအတင်လဲၤခီဖျိကဲတင်လီၤဆီလၢကိုဖိကိးဂၤဒီးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲကို ဖိတနီၤကုၢ်ထီၣ်ပသီထီၣ်န့ၣ်ဝဲအခါ,ကိုဖိတနီၤဘၣ်တဘၣ်တဟံၣ်ဃုာ်မၤတင်လၢလၢပဲၤပဲၤဃုာ်ဒီးတင်မလိစိတင် လၢအယံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢပကိုဖိအါဒၣ်တင်တကွၢ်အဂီၢ်,ပတီၢ်မုၢ်တင်သိန်လိနဲနယုအပတီၢ်လၢအထီၣ်လၢ 2021 အဂီၢ် ကလၢပဲၤဝဲဒၣ်လၢတင်ကမၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်လၢအကကုၢ်ထီၣ်ပသီထီၣ်တုၤလၢတင် မလိအပတီၢ် လၢ တင်မုၢ် လၢဟံၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ.ကိုဖိတနီၤန့ၣ်ကန့ၢ်ဘျးန့ၢ်ဖျိဝဲဒၣ်လၢတင်မလိမဒီးအတင်ဆိန်ထွဲမၤပဲၤဆူညါ လၢတင်ဘၣ်ဂဲၤလီၢ်မၤတင်ဆူၣ်ဆူၣ်ဖဲ 2021 နံၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်နကသ့ၣ်ညါလံဝဲဒၣ်အသိး,လၢတင်ခီဆၢတင်ဂွင်တခါအံၤအဂီၢ်,ဘံးထီၣ်ရံယါပဒိန်အံၤဘျါလီၤလံစ့ \$250 ကကွၢ်လၢ (Tutor Learning Initiative) လၢကမၤစၢၤကိုလၢအအိန်လၢဘံးထီၣ်ရံယါတင်လီၢ်ဝဲဒၣ်ခီဖျိတင်ကဒုး

ဟ်ဃုာ်ဟ်ဂီၢ် ကိုသရၢ်သမါ 4,100 ဃုာ်ဃုာ်ဒ်ပှၤသိၣ်လိန့ၣ်ယုၤတၢ်လၢ 2021 လၢတၢ်ကဆိၣ်ထွဲကိုဖိတဖၣ် လၢအလိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤဆူညါဃုာ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်အတၢ်မၤလိမၤဒီးန့ၣ်လီၤ.ကိုတဖၣ်ကဆၢတၢ်လီၤမ့ၢ်တၢ်မၤအိၣ် ထီၣ်သီတၢ်တခါအံၤတၢ်ကမၤလၢပဲၤထီၣ်အီၤလၢကျဲအဂ့ၤကတၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်အကိုဖိတဖၣ်အဂီၢ်ကသ့လၢကျဲ ဒ်လဲၣ်ဒီးကမၤလီၤတၢ်ကိုဖိသ့ၣ်တဖၣ်မၤန့ၢ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲတခါအံၤလၢကျဲကျဲတဘိလၢအမၤစၢၤလီၤတၢ်မၤတံာ် တၢ်လၢတၢ်မၤလိမၤဒီးမ့ၢ်တဖၣ်ကိုအတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလၢအဂၤတဖၣ်အဂီၢ်ကသ့ဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

ခီဖျိတၢ်ဒုးဟ်ဃုာ်ဟ်ဂီၢ်ကိုသရၢ်သမါတဖၣ်လၢတၢ်ကဆိၣ်ထွဲသ့ၣ်ဃုာ်ဒီးတၢ်မၤလိမၤဒီးလၢဘၣ်ထဲးဂံၢ်ထဲးဘါ ဆူၣ်ဆူၣ်အယိ,တီၤဒၢးအသရၢ်သမါတဖၣ်ကအိၣ်ဒီးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ဂ့ၤဒိၣ်ထီၣ်လၢတၢ်ကမၤလီၤတၢ်ဝဲဒၣ်ကိုဖိ အဂၤခဲလၢအတၢ်တုၤထီၣ်ထီၣ်ဘး,တၢ်ဟ်ဃုာ်ဟ်ဂီၢ်ဒီးတၢ်အိၣ်မ့ၢ်ဆိးပၤအံၤတုၤထီၣ်ဝဲဒၣ်,လၢတၢ်န့ၣ်အယိ ကိုဖိခဲလၢဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲလၢအဝဲသ့ၣ်လိၣ်ဘၣ်ဝဲဒၣ်လၢ 2021 န့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူညါဘၣ်ဃး (Tutor Learning Initiative), ဒီးမ့ၢ်တၢ်အံၤတၢ်ကမၤလၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်အီၤလၢကိုဖိ တဖၣ်လၢအလိၣ်ဘၣ်နီၢ်တဂၤအတၢ်မၤလိမၤဒီးအတၢ်ဆိၣ်ထွဲလၢပကိုအပူၤတဖၣ်အဂီၢ်ဒ်လဲၣ်,မ့ၢ်တၢ်ကထူး ထီၣ်ဟ့ၣ်ဝဲဒၣ်ကိုဖိတဖၣ်တချုးအစးထီၣ်တၢ်သိၣ်လိန့ၣ်ယုၤဖဲ 2021အံၤဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်မၤလိအကတီၢ် 4 အခါ, ကိုတဖၣ်ကမၤသကိးဃုာ်တၢ်ဒီးကိုဖိတဖၣ်လၢတၢ်ကနၢ်ပၤအဝဲသ့ၣ်အတၢ်လဲၤ ခီဖျိဘၣ်ဃးတၢ်မၤလိစိတၢ်လၢအယံၤဒီးအတၢ်က့ၤထီၣ်ကဒါက့ၤကျိန့ၣ်လီၤ. ဖဲနမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ် ဘၣ်ဃး ဒီးနဖိအတၢ်ဟ်ဃုာ်ဟ်ဂီၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်အတၢ်မၤလိ,ဖဲမၤလိတၢ်လၢဟံၣ်အခါမ့ၢ်တဖၣ်ဘၣ်ထွဲဒီးအဝဲသ့ၣ်အတၢ်ဟဲ က့ၤကဒါဆူကိုအခါဝံသးစူၤဆဲးကျိးဘၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.